

Paris, the 19th July 1973

Asian studies are in crisis. In the course of the congress, many problems have surfaced. Some of these problems, such as the excessively large number of participants and the lack of multidisciplinary focus, are merely secondary and technical problems.

A more fundamental problem is the political one deriving from the shifting relations between international forces and the liberation struggles of Asian peoples.

An outgrowth of colonialism and imperialism has been the treatment, often for political ends, of Asian peoples, as mere objects of scholarship, devoid of human and social value.

In the course of their struggles, Asians have reacquired through their own scholarship their culture, their history, their language as a fundamental " element " of their collective consciousness.

" Experts " in all fields of Asian studies should recognize that an "apolitical " or " objective " standpoint is only an illusion which reinforces the manipulation of Asian societies by superpowers.

Organizations such as the Committee of Concerned Asian Scholars (C.C.A.S) in the United States, or the Association for Radical Asian Studies (A.R.E.A.S) in England, have taken a step in the right direction. There is value only in research which promotes mutual understanding between peoples and which supports popular and national struggles against the forces of colonialism and imperialism.

A group of concerned members of
the XXIXth CONGRESS of ORIENTALISTS.

Members interested in these problems will be meeting Thursday July 19th at 7 p.m.,
at the Sorbonne - Université PARIS V - amphitheatre de physiologie.

Paris, le 19 Juillet 1973

La crise de l'orientalisme est évidente. Les raisons et les solutions techniques (nombre excessif des congressistes, absence de pluridisciplinarité, etc...) avancées par certains ne sont nullement fondamentales. Elles ne représentent qu'un aspect secondaire de la crise.

La crise est politique : elle est avant tout la conséquence de la modification du rapport des forces au niveau international et du développement de la lutte des peuples d'Asie pour leur libération.

Le colonialisme, puis l'impérialisme, du fait de leur domination, ont considéré ces peuples comme des objets d'étude inertes, à des fins mystificatrices.

Au cours de leurs luttes, les peuples d'Asie se sont réappropriés leur passé - histoire, langue, culture, etc... - comme un élément capital de leur conscience collective.

Les " spécialistes " de l'Asie, quel que soit leur champ d'activité, doivent renoncer au mythe de l'apolitisme et de l' " objectivité ", qui favorise leur manipulation par les superpuissances.

En ce sens, des initiatives comme celles du Committee of Concerned Asian Scholars (C.C.A.S) aux Etats-Unis, ou de l'Association for Radical Asian Studies (A.R.L.A.S) en Angleterre, sont positives : en effet, nos travaux n'ont de signification que s'ils apportent d'une manière ou d'une autre une meilleure compréhension entre les peuples, et un soutien aux luttes pour leur indépendance nationale et leur libération.

Un groupe de membres concernés du
XXIX^{ème} CONGRES INTERNATIONAL des ORIENTALISTES.

Les congressistes intéressés sont appelés à se réunir le Jeudi 19 Juillet à 19 heures à la Sorbonne (Université de PARIS V) amphithéâtre de Physiologie.

Correspondance et informations : Centre de Documentation Economique sur la Chine Contemporaine (C.D.E.C) Université de PARIS VIII, Route de la Tourelle, 75571 PARIS CEDEX 12 - FRANCE -